

## الشروط والمتطلبات التي يجب توفرها في اللاعبين والملاعب الراغبين في التسجيل في تجارب الأداء أو التصفيات متضمنة العمر:

1. يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب.
2. لا يسمح بمشاركة الرياضيين الموقوفين بعقوبة انضباطية.
3. لا يسمح للاعب /ة بالمشاركة في أكثر من تجربة أداء
4. يسمح مشاركة سعودي/ة الجنسية، وكما يُسمح بمشاركة غير السعوديين بشرط ان يحمل إقامة سارية المفعول على ألا تقل عن سنة وستكون نسبة مشاركة الاجانب هي 12 % حيث يسمح مشاركته الاجانب 2 في كل مسابقه فردية وفيما يخص الفرق التابع يسمح مشاركة مقيم واحد فقط من عدد الرياضيين كما يُسمح بمشاركة المواليد وأبناء المواطنة (يعامل المواليد وأبناء المواطنة كالمواطنين في حال أثبت ذلك)
5. يجب أن يكون اللاعب/ة لائق/ة طبيا مع ضرورة إحضار كشف لا تقل مدة اصداره عن 6 أشهر من تاريخه ولن يسمح لأي شخص بالمشاركة دون كشف طبي وضرورة احضاره بيوم أقامه تجارب الاداء.
6. في حال الرياضة مفعلة بالأندية الحكومية / نادي خاص (نافس) لابد أحضار اللاعب/ة احضار الكارنيه الخاص به وتمثيل ناديه المسجل بنظام الاداء الرياضي.
7. في حال وجود المسابقة نفسها للشباب والرجال أو للشابات والسيدات يلزم على اللاعب /ة اختيار مسابقة واحدة منهما ولا يمكن المشاركة في كلتا الفئتين.
8. أن يكون المشارك ملم بأنظمة واللوائح الخاص باللعبه
9. احضار معدات اللعبة الخاصة به.
10. اللجنة المنظمة حق استخدام الصور والفيديوهات التي يتم التقاطها خلال دورة الألعاب السعودية 2024 في الحملات الإعلامية والاعلانية على وسائل الاعلام، ومنصات التواصل الاجتماعي.
11. تقبل مشاركة جميع اللاعبين والملاعب المسجلين في الأندية التابعة لوزارة الرياضة والهيئات والأندية الخاصة، والمراكز التدريبية للاتحاد و العموم .
12. تسجيل الأرقام التأهيلية للمشاركة: الأزمنة المسجلة للسباقات لجميع اللاعبين والملاعب يجب أن تكون قد حققت خلال الفترة بعد 01 يناير 2024 على ان تكن الارقام المسجلة داخل المملكة او خارج المملكة وفي هذه الحالة يجب على السباح إثبات النتيجة المحققة في مشاركته في بطولة وطنية أو دولية معتمده
13. من حق كل لاعب / به المشاركة بعدد سباقين فردي وفي حالة مشاركة السباح في سباق التابع يحق له المشاركة في سباق فردي واحد فقط
14. يحق لكل فريق في سباق التابع تسجيل لاعب واحد فقط (مقيم). كما يسمح بمشاركة جميع الفئات السنية.
15. الفئات المعتمدة في الألعاب السعودية 2024.
  - ✓ فئة (الشباب ذكور) من 15 الى 18 سنة.
  - ✓ فئة (الشباب اناث) من 13 الى 17 سنة.
  - ✓ فئة (العمومي ذكور) 19 سنة وما فوق.
  - ✓ فئة (العمومي اناث) 18 سنة وما فوق.
16. يتأهل أفضل 14 لاعب وأفضل 14 لاعبة من تجارب الأداء المؤهلة لدورة الألعاب السعودية لكل سباق + 2 بطاقة تأهل
17. يحق للاعب أو اللاعبة من فئة الشباب اختيار المشاركة في فئة العمومي .
18. في حال اختار لاعب أو لاعبة من فئة الشباب المنافسة في فئة العمومي لا يحق له أو لها التنافس أو التصنيف في فئة الشباب .
19. يتأهل لاعبان أو لاعبتان فقط من المقيمين/ المقيمات لكل سباق في دورة الألعاب السعودية 2024.
20. السباحين لفئة الشباب (13-18 سنة) (2006-2011) الراغبين بالمشاركة في فئة الشباب في الألعاب السعودية يجب تسجيلهم في نفس الفئة على بوابة الاتحاد لسباقات السباحات الأربعة المتاحة في الألعاب السعودية .
21. السباحين لفئة الشباب (13-18 سنة) (2006-2011) الراغبين بالمشاركة في فئة العمومي في الألعاب السعودية يجب تسجيلهم في فئة العمومي على بوابة الاتحاد لجميع السباقات المتاحة في الألعاب السعودية.
22. السباحات لفئة الشباب (13-17 سنة) (2007-2013) الراغبات بالمشاركة في فئة الشباب في الألعاب السعودية يجب تسجيلهن في نفس الفئة على بوابة الاتحاد.

23. السباحات لفئة الشباب (13-17 سنة) (2007-2013) الراغبات بالمشاركة في فئة العمومي في الألعاب السعودية يجب تسجيلهن في فئة العمومي على بوابة الاتحاد.
24. في فئة الشباب، يتم دمج السباحين في حال وجود عدد قليل من المشاركين في نفس السباق حسب ما تراه الإدارة الفنية والحكم العام للبطولة مناسباً.
25. في فئة الشباب، يتم دمج السباحات في حال وجود عدد قليل من المشاركات في نفس السباق حسب ما تراه الإدارة الفنية والحكم العام للبطولة مناسباً.
26. اللجنة الفنية لها الحق في تفسير القواعد والشروط حسب مفهومها وذلك في حال وجود تفسيرات ووجهات نظر مختلفة .
27. يجب على كل سباح أو سباحة إحضار وإبراز بطاقته ( الكارنيه ) للحكم المختص (معد السباق ) قبل كل سباق ولا تقبل المشاركة دون إحضارها
28. الالتزام بالزي الرياضي اللائق أثناء استلام الميداليات أو التتويج .
29. الالتزام التام بتبديل الملابس داخل الغرف المخصصة بالمسبح فقط .
30. تقع مسؤولية إحضار السباح أو السباحة الى منطقة تحضير السباقات على مدرب وإداري النادي .
31. تخصيص الحارة 1 والحارة 8 لمسبح 50م والحارة 1 لمسبح 25م خلال فترة التسخين للانطلاقات والسرعات فقط.
32. النادي مسؤول مسؤولية كاملة عن سلوك السباحين والمدربين والإداريين وأولياء أمور السباحين وأعضاء ناديه خلال فعاليات البطولة. كما أنه مسؤول عن كل ما يصدر من أحدهم من تصرفات مباشرة أو غير مباشرة تخالف القانون أو تتنافى مع السلوك الرياضي سواء كان ناديه مشارك في البطولة أو ليس طرف فيها .
33. يتم تطبيق الجزاءات على السباحين، أو الإداريين، أو المدربين، أو أعضاء النادي، أو أولياء الامور إذا ارتكبوا المخالفات سواء كانوا مشاركين في البطولات فعلياً أو كانوا متواجدين ضمن المشاهدين .
34. في حالة الخروج عن السلوك الرياضي والروح الرياضية يجوز لمدير البطولة أو الحكم العام أو اللجنة الفنية توقيع العقوبات المناسبة للمحافظة على استمرار البطولة.
35. تطبق أحد أو جميع العقوبات التالية علي النادي الذي يقوم أعضاء جهازه الفني، أو الإداري، أو سباحيه، أو أولياء أمورهم، أو أعضاء ناديه بالشغب، أو الاحتجاج بطريقة غير لائقة أو الامتناع عن تنفيذ تعليمات مدير البطولة أو الحكم العام .
- الإذار  
الطرد  
الإيقاف: يكون الإيقاف بصيغة عدد البطولات أو الأيام أو الأشهر  
شطب نتائج اللاعب أو النادي .  
دفع غرامة مالية لا تقل عن 5000 خمسة الاف ريال .
36. عدا ما ذكر سابقاً من شروط سيتم تطبيق قوانين الاتحاد العالمي للرياضات المائية Aquatics World.
37. مرفق القواعد والشروط الخاصة بلعبة كرة الماء.
38. مرفق لائحة القانون الدولي لكرة الماء

## دورة الألعاب السعودية 2024

### نظام وقواعد بطولات كرة الماء

#### (العمومي / الشباب)

#### قواعد وشروط بطولة كرة الماء العمومي

1. يحق لجميع الأندية المسجلة للعبة كرة الماء مرحلة العمومي المشاركة في البطولة..
2. يطبق القانون الدولي للعبة.
3. يسمح بتسجيل عدد (2 لاعبين "محترفين") وفق التالي:  
3.1. يسمح بمشاركة جميع اللاعبين في المباراة في وقت واحد.

- 3.2. يجب ألا يزيد عدد اللاعبين المحترفين عن لاعبين اثنين فقط في الفريق.
- 3.3. يمكن تسجيل عدد اثنين لاعبين (مقيمين و/ أو مواليد) في الفريق.
- 3.4.
4. نظام البطولة:
- 4.1. الدور التمهيدي:
- 4.1.1. تلعب جميع الفرق المشاركة في بطولة العمومي بنظام خروج المغلوب من مرة واحدة.
- 4.1.2. تنتهي جميع المباريات بالفوز.
- 4.1.3. في حال التعادل في أي مباراة بعد نهاية الشوط الرابع. يحدد الفائز من خلال تطبيق رميات الترجيح كما هو موضح في القانون الدولي للعبة.
- 4.2. الدور ربع النهائي:
- 4.2.1. تلعب الفرق الأربعة المتأهلة من المرحلة التمهيدية بنظام الدوري من دور واحد.
- 4.2.2. تنتهي جميع المباريات بالفوز.
- 4.2.3. في حال التعادل في أي مباراة بعد نهاية الشوط الرابع. يحدد الفائز من خلال تطبيق رميات الترجيح كما هو موضح في القانون الدولي للعبة.
- 4.3. الدور نصف النهائي:
- 4.3.1. يلعب الفريق (الأول × الرابع). ويلعب الفريق (الثاني × الثالث)
- 4.3.2. تنتهي جميع المباريات بالفوز.
- 4.3.3. في حال التعادل في أي مباراة بعد نهاية الشوط الرابع. يحدد الفائز من خلال تطبيق رميات الترجيح كما هو موضح في القانون الدولي للعبة.
- 4.4. الدور النهائي:
- 4.4.1. يلعب الفريق (الفائز × الفائز) من الدور نصف النهائي على المركزين الأول والثاني.
- 4.4.2. يلعب الفريق (المهزوم × المهزوم) من الدور نصف النهائي على المركزين الثالث والرابع.
5. العدد الأقصى لكل فريق هو 16 شخص (13 لاعب + 3 رسميين (مدرب، مساعد مدرب، اداري) يجب على الرسميين ارتداء زي موحد.
- 5.1. تحدد أماكن جلوس الجهاز الإداري المرافق للفريق على النحو التالي:
- 5.2. المدرب ومساعد المدرب، بجانب مقعد اللاعبين الاحتياط لنفس الفريق.
- 5.3. الإداري خلف مقعد اللاعبين الاحتياط لنفس الفريق.

### قواعد وشروط بطولة كرة الماء الشباب

1. يحق لجميع الأندية المسجلة للعبة كرة الماء مرحلة العمومي المشاركة في البطولة..
2. يطبق القانون الدولي للعبة.
3. نظام البطولة:
  - 3.1. الدور التمهيدي:
    - 3.1.1. تلعب جميع الفرق المشاركة في بطولة العمومي بنظام خروج المغلوب من مرة واحدة.
    - 3.1.2. تنتهي جميع المباريات بالفوز.
    - 3.1.3. في حال التعادل في أي مباراة بعد نهاية الشوط الرابع. يحدد الفائز من خلال تطبيق رميات الترجيح كما هو موضح في القانون الدولي للعبة.
  - 3.2. الدور ربع النهائي:
    - 3.2.1. تلعب الفرق الأربعة المتأهلة من المرحلة التمهيديّة بنظام الدوري من دور واحد.
    - 3.2.2. تنتهي جميع المباريات بالفوز.
    - 3.2.3. في حال التعادل في أي مباراة بعد نهاية الشوط الرابع. يحدد الفائز من خلال تطبيق رميات الترجيح كما هو موضح في القانون الدولي للعبة.
  - 3.3. الدور نصف النهائي:
    - 3.3.1. يلعب الفريق (الأول × الرابع). ويلعب الفريق (الثاني × الثالث)
    - 3.3.2. تنتهي جميع المباريات بالفوز.
    - 3.3.3. في حال التعادل في أي مباراة بعد نهاية الشوط الرابع. يحدد الفائز من خلال تطبيق رميات الترجيح كما هو موضح في القانون الدولي للعبة.
  - 3.4. الدور النهائي:
    - 3.4.1. يلعب الفريق (الفائز × الفائز) من الدور نصف النهائي على المركزين الأول والثاني.
    - 3.4.2. يلعب الفريق (المهزوم × المهزوم) من الدور نصف النهائي على المركزين الثالث والرابع.
4. العدد الأقصى لكل فريق هو 16 شخص (13 لاعب + 3 رسميين (مدرب، مساعد مدرب، اداري) يجب على الرسميين ارتداء زي موحد.
  - 4.1. تحدد أماكن جلوس الجهاز الإداري المرافق للفريق على النحو التالي:
  - 4.2. المدرب ومساعد المدرب، بجانب مقعد اللاعبين الاحتياط لنفس الفريق.
  - 4.3. الإداري خلف مقعد اللاعبين الاحتياط لنفس الفريق.

### Requirements and Conditions for Players Wishing to Register for Trials or Qualifications, Including Age:

1. Athletes must wear appropriate sports attire.
2. Athletes who are suspended due to disciplinary action are not allowed to participate.
3. Players are not allowed to participate in more than one trial.
4. A Saudi and non-Saudi National is allowed to participate, provided that he or she holds a valid residence permit that is not less than one year, the participation rate of foreigners will be 12%, where 2 foreigners are allowed to participate in each individual competition. With regard to relay teams, only one resident from the number of athletes is allowed to participate. Foreigners born in Saudi and children of National Women are also allowed to participate and are treated as citizens if proven as such.
5. Players must be medically fit and must present a medical report issued within the last six months. No one will be allowed to participate without the medical report, which must be presented on the day of the trials.
6. If the sport is active in government clubs or private clubs (Nafes), the player must bring their club ID and represent their registered club in the sports performance system.

7. If the same competition is available for both youth and adults or for young women and adult women, the player must choose one competition as they cannot participate in both categories.
8. Participants must be familiar with the rules and regulations of the game.
9. Players must bring their own game equipment.
10. The organizing committee has the right to use photos and videos taken during the Saudi Games 2024 for media and advertising campaigns on media outlets and social media platforms.
11. Accepts the participation of all registered players in the clubs of the Ministry of Sport, private bodies and clubs, and the training centers of the Federation and the generality.
12. Registration of qualifying time for participation: Recorded times of racing for all players, male and female, must have been achieved during the period after 01 January 2024. The registered qualifying time for the competition could be obtained during Saudi national or certified international competitions.
13. Each player has the right to participate in two individual event and if the player participate in the relay event (Males), he will have the right to participate in one individual event.
14. Each player, female, has the right to participate in one individual race in addition to the relay race(Female)
15. Each team in the relay race is entitled to register only one player (resident). Participation of all age groups is also permitted.
16. Categories Approved in the Saudi Games 2024.
  - a. Category (Young males) 15 to 18 years old.
  - b. Group (young female) 13 to 17 years old.
  - c. Category (Adult male) 19 years and above.
  - d. Category (Adult female) 18 years and over
17. Top 14 players, male or female, qualify for the Saudi Games for each race + 2 wild card.
18. A player, male or female, in the youth category is entitled to choose to participate in the public category.
19. If a player, male or female, in the youth category chooses to compete in the general category, he or she is not entitled to compete or be classified in the youth category.
20. Only one player, male or female, qualifies as resident for each race at the 2024 Saudi Games.
21. Category 11 - 12 years old males are registered only in the youth category (50 free - 100 back - 100 chest - 100 butterfly).
22. Swimmers of the Youth Group (13-18 years)
23. Swimmers (13-18 years old) (2011-2006) who wish to participate in the public category in the Saudi Games must be registered in the public category on the Etihad portal for all races available in the Saudi Games.
24. Female swimmers in the youth group (13-17 years) (2013-2007) wishing to participate in the youth category in the Saudi Games must be registered in the same category on the Union portal.

25. Female swimmers of the Youth Group (13-17 years) (2013-2007) wishing to participate in the public category in the Saudi Games must be registered in the public category on the Union portal.
26. In the youth category, male swimmers are integrated in case there are few participants in the same race as the technical management and general umpire of the tournament deem appropriate.
27. In the youth category, female swimmers are integrated if there are few participants in the same race as the technical management and general umpire of the tournament deems appropriate.
28. The Technical Committee has the right to interpret the rules and conditions as understood in case of different interpretations and views
29. Adherence to decent sports uniforms during the receipt of medals or coronation.
30. Full commitment to changing clothes within the pool rooms only.
31. The responsibility for bringing the swimmer, male or female, to the racing preparation area lies with the club's coach and administrators.
32. Customize lane 1 and lane 8 for pool 50m and lane 1 for pool 25m during heating period for only starts and speeds.
33. The club is fully responsible for the conduct of swimmers, coaches, administrators, parents of swimmers and members of its club during the tournament. He is also responsible for any direct or indirect actions by one of them that contravene the law or contravene Riyadh's conduct, whether or not his club is a party to the tournament.
34. The sanctions are applied to swimmers, administrators, coaches, club members or parents if they commit the offence whether they are actually participants in the tournaments or are present in the viewers.
35. In the event of a departure from sporting behavior and sportsmanship, the tournament manager, general referee or technical committee may impose appropriate penalties to preserve the continuation of the tournament.
36. Any or all of the following penalties shall apply to the club whose technical, administrative, swimmers, guardians or members of the club riot, protest inappropriately or refrain from implementing the instructions of the tournament manager or general referee.
  - a. Alarm
  - b. Expulsion
  - c. Suspension: Suspension shall be in the form of the number of tournaments, days or months
  - d. Write off the results of the player or club.
  - e. Payment of a fine that is no less than 5,000 Saudi Riyals.
37. Except as previously stated in terms of the World Aquatics Federation's laws will apply.
38. Attached the rules and conditions for the water polo game.
39. Attached the regulations of international water polo law.

## SAUDI GAMES 2024

### WATER POLO – RULES AND REGULATION (SENIOR & Youth)

#### SENIOR WATER POLO COMPETITION R&R

6. All clubs registered for water polo in the senior stage are entitled to participate in the tournament
7. International Law of the Game applies.
8. It's allowing to register (2 professional players)
  - 3.5. All professionals are allowed to be in the water at the same time.
  - 3.6. Them maximum number of professional players are two only in each team.
  - 3.7. It's allowing to register (2 resident player or/ 2 born in Saudi)
9. Competition format:
  - 9.1. Qualification round:
    - 9.1.1. All clubs play knockout system.
    - 9.1.2. All games should end with winner.
    - 9.1.3. In the event of a tie in any match after the end of the fourth period. The winner is determined by penalty shootouts as described in the World aquatics water polo rules.
  - 9.2. Quarterfinal round:
    - 9.2.1. Top four clubs play round robin system (one round) and the rank determined by points.
    - 9.2.2. All games should end with winner.
    - 9.2.3. In the event of a tie in any match after the end of the fourth period. The winner is determined by penalty shootouts as described in the World aquatics water polo rules.
  - 9.3. Semifinal round:
    - 9.3.1. (First X Fourth) play and (Second X Third) play.
    - 9.3.2. All games should end with winner.
    - 9.3.3. In the event of a tie in any match after the end of the fourth period. The winner is determined by penalty shootouts as described in the World aquatics water polo rules.
  - 9.4. Final round:
    - 9.4.1. Winners' clubs from the semifinal round play for Gold and Silver.
    - 9.4.2. Losers' clubs from the semifinal round play for Bronze and fourth position.
10. The maximum number of the team members are 16 persons (13 players + Coach + Assistant coach + Manager) All officials must the same dress-code.
  - 10.1. Officials must sit on their places as follows
  - 10.2. The coach and assistant coach sit on near to the substitution players seats.
  - 10.3. Manger sits behind the substitution players seats.

#### Youth WATER POLO COMPETITION R&R

1. All clubs registered for water polo in the Youth stage are entitled to participate in the tournament
2. International Law of the Game applies.
3. Competition format:
  - 3.1. Qualification round:
    - 3.1.1. All clubs play knockout system.

- 3.1.2. All games should end with winner.
- 3.1.3. In the event of a tie in any match after the end of the fourth period. The winner is determined by penalty shootouts as described in the World aquatics water polo rules.
- 3.2. Quarterfinal round:
  - 3.2.1. Top four clubs play round robin system (one round) and the rank determined by points.
  - 3.2.2. All games should end with winner.
  - 3.2.3. In the event of a tie in any match after the end of the fourth period. The winner is determined by penalty shootouts as described in the World aquatics water polo rules.
- 3.3. Semifinal round:
  - 3.3.1. (First X Fourth) play and (Second X Third) play.
  - 3.3.2. All games should end with winner.
  - 3.3.3. In the event of a tie in any match after the end of the fourth period. The winner is determined by penalty shootouts as described in the World aquatics water polo rules.
- 3.4. Final round:
  - 3.4.1. Winners' clubs from the semifinal round play for Gold and Silver.
  - 3.4.2. Losers' clubs from the semifinal round play for Bronze and fourth position.
- 4. The maximum number of the team members are 16 persons (13 players + Coach + Assistant coach + Manager) All officials must the same dress-code.
  - 4.1. Officials must sit on their places as follows
  - 4.2. The coach and assistant coach sit on near to the substitution players seats.
  - 4.3. Manger sits behind the substitution players seats.